
 
 

 

 

 

 

Mødedato: 24.11.22 
 

Mødetidspunkt: 17-19 
 

Sted: Rådhuset lokale 119 
 

Deltagere:  
 
Medlemmer: Maria Sloth Andersen, Bente Rasmussen, Børge Larsen, Brian Sørensen, Dorte S. Jensen, Jo-
nas Strarup Christensen, Belinda Møller Videsen,  
 
Suppleant: Vibe Dyhrberg Nielsen 
 
 
Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Pia Lindegaard Nielsen 
 
Afbud: Knud Bjorholm Johansen, Søren Larsen, Louis Axel Lindholm, Tina Olander 

 
 

Referat 
 

1. Godkendelse af dagsorden (1 min) 
 
Beslutning: Dagsordenen er godkendt med følgende ændring:  Punkt 3 og 4 udskydes til Bente Rasmussen er 
ankommet. 
 

2. Godkendelse af referat (1 min)  
 

Beslutning: Referatet er godkendt 
 
 

3. Konstituering: Posten som forperson er på valg 
 
Jan Filbært har valgt at trække sig fra Enhedslisten. Jan’s plads i Handicaprådet var som politisk repræsen-
tant for Enhedslisten. Derfor kan Jan ikke fortsætte arbejdet i Handicaprådet.  
Pladsen i Handicaprådet overdrages til hans personlige stedfortræder, Maria Sloth Andersen fra Enhedsli-
sten. 
 
Brian Sørensen peger sammen med øvrige DH repræsentanter på Belinda Videsen (DH) som ny forperson. 
Belinda Videsen har sagt ja til at stille sig til rådighed. Derfor trækker Brian Sørensen sig som næstforperson. 
 
Det betyder, at posten som næstforperson også på valg. Rådets politiske repræsentanter peger på Maria 
Sloth (Ø). 
 
Beslutning: Der er opbakning til Belinda Videsen (DH) og Maria Sloth (Ø). De ønsker, at blive tituleret for-
mand og næstformand.  
 
Handicaprådet ønsker dem begge tillykke med valget – og udtrykker alle begejstring for signalværdien i at 
formandsposten nu bestrides af en repræsentant fra DH.  

 
 

4. Tilgængelighedspunkt: Tilgængeligheds-byvandringer 
 

HANDICAPRÅDSMØDE                                                                                
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Jan Filbært har været tovholder på tilgængeligheds-byvandringerne arrangeret i samarbejde med byplan-
lægger, Louise Thaysen Raun. 
 
Hvem overtager tovholderfunktionen? Ansvaret kunne evt. bredes ud til en arbejdsgruppe på 2-3 personer 
 

Overskrifterne for Tilgængelighedsbyvandringerne har været: Hvordan indretter vi vores byrum, så alle kan 
få glæde og gavn af dem?  

 

Herunder opsummeres de evalueringspunkter, som Handicaprådet på mødet i oktober besluttede, skulle 
tages med i det videre arbejde: 

- Byvandringerne var generelt en god oplevelse med gode dialoger 
- Det fungerede godt, at have personer med på byvandringen, der har en levede erfaring med at fær-

des i byen med et handicap, og som kunne give et indblik heri 
- Vedr. tidspunktet: Det er for nogen for tidligt kl. 14. Handicaprådet er enige om at hvis tidspunktet 

skubbes, skal arrangementet afholdes i forår/sommer- sæson, hvor det ikke bliver tidligt mørkt 
- Ide: Variere byvandringen mere 
- Ide: Virksomhedsbesøg 
- Ide: Arrangement på Axeltorvet på torvedag lørdag kl. 9 
- Ide: Kan vi lave noget sammen med Handicaporganisationerne? 

 

Beslutning: Handicaprådet beslutter, at tovholderrollen fremadrettet varetages af Tina Olander og Brian Sø-
rensen 

Tilføjelse til evalueringspunkter: 

- Husk at inddrage hørenedsættelse/døvhed i tilgængelighedsdagsordenen 

 

5. Tilgængelighedspunkt: Orientering 
 

- Ledelinje-projekt fra Fuglsangscenteret til Banegården.  
Midlerne hertil er bevilliget Tilgængelighedspuljen 2020. Der er overført 319.000 kr. i 2022. 
Kommunen afventer i øjeblikket en pris på en støbeform. 

 
- Der er blevet anlagt ledelinje fra busstoppested til Fuglsangscenteret.  

Baggrund: Børge Larsen så, at der på strækningen skulle lægges nyt fortov. Han gjorde 
kommunen opmærksom på behovet for ledelinje. Kommunen handlede på Børge Larsens 
henvendelse og der er nu anlagt ledelinje.  
 

Beslutning: Orientering tages til efterretning 
 
Handicaprådet kvitterer her kommunen tog handling på Børge Larsens henvendelse og opfordrer til, at til-
gængeligheden altid indtænkes i forbindelse med renoveringer. 
 

 
6. Orienteringspunkt: Handicapprisen  

 
Handicaprådet nominerede på mødet i oktober tre kandidater til handicapprisen og indstillede en vinder til 
Senior- og Socialudvalget.  

På punktet orienteres Handicaprådet om hyldestfilmen, som er under udarbejdelse. Filmen offentliggøres på 
FN’s Internationale Handicapdag d. 3. december.  
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D. 5. december tager formanden for Senior- og Socialudvalget og en repræsentant fra Handicaprådet på en 
besøgsrunde til de to andre nominerede for også at anerkende deres arbejde. Pressen inviteres til at del-
tage. 
 
Formålet med Handicaprisen er, at anerkende en bemærkelsesværdig indsats til gavn for mennesker med 
handicap, for på den måde at sætte fokus på handicapsagen og synliggøre den på en positiv måde. Det er 
ikke størrelsen af indsatsen, der tæller. Det er derimod betydningen af indsatsen, der vægtes. Selv en lille 
indsats, som mange måske ikke lægger mærke til i hverdagen, kan gøre en stor forskel for livskvaliteten hos 
mennesker med et handicap. 
 
Følgende blev nomineret:  

1. Lydavisen – indstillet som vinder   
2. Daglig Brugsen  
3. Tandemklubben 

 
Beslutning: Orientering tages til efterretning. Det besluttes, at Brian Sørensen repræsenterer Handicaprådet 
i forbindelse med overrækkelsen og besøgsrunden. 
 
 

7. Orienteringspunkt: Netværksmøde mellem råd 
 
D. 17. november holdt formandskabet for Udsatterådet, Handicaprådet, Seniorrådet, Folkeoplysningsrådet 
og Idrætsrådet et netværksmøde med henblik på at blive klogere på, om der er områder, hvor rådene kan 
spille hinanden (endnu) bedre.  
 
Flere af rådene har bemærket overlappende interesser vedr.: 
 

 Forebyggelse af ensomhed 

 Styrkelse af lokalområder 

 Sundhedsfremmende tiltag  

 Tilgængelighed  

 Frivillighed  
 
Nye møder i 2023 bliver: 

- Torsdag den 23 februar 2023 kl. 17.30 – 19.30 – vært er Handicaprådet, der både står for dagsor-
den, mødested og forplejning. 
 

- Tirsdag den 6 juni 2023 kl. 17.30-19.30 – vært Udsatterådet, der både står for dagsorden, mødested 
og forplejning. 

 
- Tirsdag den 26 september kl. 17.30 -19.30 – vært Seniorrådet, der både står for dagsorden, møde-

sted og forplejning. 
 

 
Ide: Invitere pårørenderådet med ind i netværk. 
 
Beslutning: Orientering tages til efterretning.  
 
Formandskabet vil tage det gode arbejde videre. Jonas Christensen melder sig også til at deltage på rele-
vante punkter særligt i forhold til samarbejde med Idrætsrådet, hvor han sidder som repræsentant for Han-
dicaprådet.  
 
Dagsorden for det kommende netværksmøde dagsordenssættes på Handicaprådsmødet d. 31. januar. 
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8. Orientering: Rammeaftale (2022-2023) for det specialiserede socialområde og specialundervis-
ningsområdet for de 22 syddanske kommuner og Region Syddanmark  
 

Handicaprådet får Rammeaftalen til orientering, inden den sendes til behandling i Senior- og Socialudvalget 
samt Børne- og Skoleudvalget til november. Rammeaftalen godkendes endeligt i Byrådet. 
 
Det overordnede fokus i Rammeaftalen 2023-2024 er at styrke samarbejdet på tværs af kommuner og re-
gion for at sikre en koordineret indsats overfor borgeren. Sigtet er dels at indsatserne hænger sammen og 
understøtter hinanden, dels at øge kvaliteten i de indsatser vi arbejder med.  
Rammeaftalen består af en udviklingsdel og en styringsdel. Rammeaftalen er en toårig aftale. 
 
Rammeaftalen indstilles til endelig godkendelse i Senior- og Socialudvalget samt Børne- og Skoleudvalget. 
Den er gældende fra januar 2023 
 
Beslutning: Handicaprådet tager orienteringen til efterretning. 
 
Handicaprådet påpeger, at Rammeaftalen ikke tager højde for forskelle på bevilliger og takster kommunerne 
imellem. Det er forskelle, der kan skabe en ulighed i forhold til, hvilken kommune man er borger i.  
 
Handicaprådet understreger vigtigheden i sætningen: ”Borgerne skal opleve at blive inddraget med henblik 
på reel indflydelse” 
 

 
9. Nyt fra Idrætsrådet v. Jonas Strarup Christensen (10 min) 

 
Der pågår en omstrukturering af Idrætsrådet; både i forhold til repræsentanter og ansvarsområder. Det er 
Jonas Christensens vurdering, at Idrætsrådet får god retning samt at Handicaprådets deltagelse er relevant – 
og bliver værdsat.  
 
Jonas Christensen opfordrer til, at Handicaprådet kommer med punkter, som han kan tage med til dagsorde-
nen? -  Tilgængelighed, udsathed og ensomhed. 
 
Beslutning: Handicaprådet tager orienteringen til efterretning. 
 
 

10. Ny mødekalender (5 min) 
 
Som aftalt på sidste møde afholdes rådsmøderne på tirsdage. Tidsrummet bliver kl. 17-19.  
 
Datoer for de ordinære møder 2023: 

d. 31. januar - Rådhuset 
d. 11. april – I. P. Schmidt 
d. 13. juni – Rådhuset (Børges fødselsdag) 
d. 22. august – Nova (Jonas fødselsdag) 
d. 24. oktober - Rådhuset 

 
Derudover afholdes et dialogmøde med Senior- og Socialudvalget.  
 
Beslutning: Mødekalender er godkendt 

 
11. Fast orienteringspunkt: Nyt fra de politiske udvalg v. Henriette Korf Graversen (10 min) 

 
Forslag:  

Senior- og Socialudvalget: 
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- Beslutningssag: Godkendelse af aftale med Lydavisen Fæstningsjournalen 

- Orienteringssag: Handicapindsats Ban vejen for job 

- Orienteringssag: Handicapindsatsen ´KLAPjob´ 

- Orienteringssag: Status på tilsynsrapporter på socialområdet 

- Orienteringssag: Ankestatistik for 2021 fra Ankestyrelsen (Danmarkskortet) 
 

Sagerne kan læses her: Senior- og Socialudvalget - 25-10-2022 | fredericia.dk 

 

Beslutning: Orientering taget til efterretning 
 
 

12. Fast punkt: Nyt fra forvaltningen 
 

- Status på lukning af Kompetencekollegiet. Lukningen foregår i to hovedspor:  
1. Medarbejder: Skal omplaceres. Den proces er ved at være færdig.  

Omplacering sker på baggrund af medarbejdernes ønsker og hvor der er 
vakante stillinger. 
 

2. Borger: Visitation Voksen er i gang med at lave en opdateret behovsaf-
klaring for hver borger (VUM-udredning). På baggrund heraf omplaceres 
borgere.  

 
Vi har fået boliger, vi kan tilbyde borgere.  

 
Der arbejdes på at udvikle bostøtte indsatsen således, at den kan ydes en mere fleksibelt 
end den bliver i dag.  
 
Der skal etableres en hotline til de borgere, der har behov for et sted at tage kontakt om 
natten. Denne ordning bliver koblet op på vores botilbud. 

 
 

13. Evt. (5 min) 
 

- Status: Fredericia.dk mailadresser. Formålet med mailadresser er, at kommunikationen i 
rådet kan foregå gennem en sikker mail.  

 
Beslutning: 

- Der er fortsat udfordringer med at blive koblet op til fredericia-mailen. Pia Lindegaard 
Nielsen spørger IT afdeling om hjælp. 
 

- De er ikke ønsker, at bruge fredericia-mailen og har en anden sikker mail, som kan be-
nyttes, bedes give besked til Pia Lindegaard Nielsen om, at de fremadrettet vil kontak-
tes herpå. 

 
 
Husk at underskrive vederlagsliste  

 
 

https://www.fredericia.dk/dagsorden/senior-socialudvalget-25-10-2022

